
  PROTOKÓŁ NR 9/2024
IX sesji Rady Powiatu w Bełchatowie

z dnia 18 grudnia 2024 roku

BR.0003.13.2024

Obrady rozpoczęły się o godz. 11.00

Radni obecni na sesji:

1. Bakalarczyk Jacek 12. Karbowniczak Maciej

2. Bartosik Łukasz 13. Kępa Ireneusz

3. Chrzanowski Marek 14. Kula Włodzimierz

4. Cieślak Jarosław 15. Malinowski Sławomir

5. First Agnieszka 16. Moszyński Wiesław

6. Joanna Guc 17. Pawełoszek Karolina

7. Herudziński Radosław 18. Pawlikowska Jolanta

8. Janaszewski Jarosław 19. Pędziwiatr Dorota

9. Jasiński Marek 20. Pietras Łukasz

10. Jewgiejuk Krzysztof 21. Wyczachowski Waldemar

11. Kamieniak Anna 22. Zatorski Jacek

Radni nieobecni:

1. Stolarczyk Bogdan

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu)
(Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu)

Ad 1 Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski powitał zgromadzonych i stwierdził prawomocność
obrad.

Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chrzanowski i  Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski
wręczyli  listy  gratulacyjne  studentom,  którzy  otrzymali  Stypendia  Motywacyjne  Rady  Powiatu
w Bełchatowie za wyniki osiągnięte w nauce w roku akademickim 2023/2024.

Porządek sesji przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie protokołu VIII sesji z dnia 27 listopada 2024 r.
3. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej

Powiatu Bełchatowskiego na lata 2024-2033.
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu na 2024 rok.
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu Powiatu,
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które w 2024 roku nie wygasają z upływem roku budżetowego.
6. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  zasad

i przeznaczenia środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych
w  zakresie  rehabilitacji  zawodowej  i  społecznej  osób  niepełnosprawnych  w  powiecie
bełchatowskim w 2024 roku.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Powiatu Bełchatowskiego na lata 2025-2033.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu na 2025 rok.
9. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  planów pracy  komisji  stałych

Rady Powiatu w Bełchatowie na 205 rok.
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji

Rewizyjnej Rady Powiatu w Bełchatowie.
11. Sprawozdanie  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Powiatu  w  Bełchatowie  z  realizacji  rocznego

planu kontroli za III kwartał 2024 roku.
12. Informacje Starosty o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym.
13. Wnioski i oświadczenia radnych.
14. Inne tematy.
15. Zamknięcie obrad.

Ad 2   Przyjęcie protokołu VIII sesji z dnia 27 listopada 2024 r.  

Przy braku uwag  Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał pod głosowanie protokół
IX sesji z dnia 27 listopada 2024 r.

21 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”
1 brak głosu

Protokół został przyjęty jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (21)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Jarosław Janaszewski, Marek Jasiński, Krzysztof Jewgiejuk,
Anna Kamieniak, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa, Włodzimierz Kula, Sławomir Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Waldemar Wyczachowski

BRAK GŁOSU (1)
Jacek Zatorski

NIEOBECNI (1)
Bogdan Stolarczyk

Ad  3   Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  
Powiatu Bełchatowskiego na lata 2024-2033.

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska.

     2



Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Włodzimierz Kula poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przy  braku  pytań  i  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Marek  Chrzanowski poddał
projekt uchwały pod głosowanie.

22 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (22)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Jarosław Janaszewski, Marek Jasiński, Krzysztof Jewgiejuk,
Anna Kamieniak, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa, Włodzimierz Kula, Sławomir Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

NIEOBECNI (1)
Bogdan Stolarczyk

(Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu)
 
Ad 4     Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu na 2024 rok.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Włodzimierz Kula poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przy braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

22 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (22)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Jarosław Janaszewski, Marek Jasiński, Krzysztof Jewgiejuk,
Anna Kamieniak, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa, Włodzimierz Kula, Sławomir Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

NIEOBECNI (1)
Bogdan Stolarczyk
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 (Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu)

Ad 5    Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu Powiatu,  
które w 2024 roku nie wygasają z upływem roku budżetowego.

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska.

Przewodniczący Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Włodzimierz Kula poinformował, że Ko-
misja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przy  braku  pytań  i  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Marek  Chrzanowski poddał
projekt uchwały pod głosowanie.

22 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (22)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Radosław  Herudziński,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,  Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna
Kamieniak,  Maciej  Karbowniczak,  Ireneusz  Kępa,  Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

NIEOBECNI (1)
Bogdan Stolarczyk

(Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu)

Ad  6    Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  zasad  
i  przeznaczenia  środków  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób  Niepełnosprawnych
w  zakresie  rehabilitacji  zawodowej  i  społecznej  osób  niepełnosprawnych  w  powiecie
bełchatowskim w 2024 roku.

Wprowadzenia do tematu dokonał Kornel Bednarek z Wydziału Spraw Obywatelskich.

Przewodnicząca  Komisji  Rodziny,  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  Karolina  Pawełoszek
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przy braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

22 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.
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Wyniki imienne:

ZA (22)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Jarosław Janaszewski, Marek Jasiński, Krzysztof Jewgiejuk,
Anna Kamieniak, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa, Włodzimierz Kula, Sławomir Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

NIEOBECNI (1)
Bogdan Stolarczyk

(Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu)

Ad 7    Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  
Powiatu Bełchatowskiego na lata 2025-2033.

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska.

Radny Sławomir  Malinowski  zapytał,  czy  to,  że  projektowania drogi  z  Zelowa przez  Bujny
Szlacheckie nie ma w WPF-ie oznacza, że to zadanie ma zostać zakończone w 2025 roku?

Członek Zarządu Marek Jasiński potwierdził i dodał, że wykonanie dokumentacji planowane jest
w ciągu jednego roku.

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Joanna Guc poinformowała, że Komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Rodziny,  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  Karolina  Pawełoszek
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Porządku  Publicznego  Wiesław  Moszyński
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Rolnej i Ochrony Środowiska Jacek Bakalarczyk
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Sławomir  Malinowski poinformował,  że  Komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Włodzimierz Kula poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Marek  Chrzanowski odczytał  treść  uchwały  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej  w  sprawie  opinii  do  projektu  uchwały  o  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej
oraz możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Powiatu Bełchatowskiego.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt uchwały pod głosowanie.

14 radnych głosowało „za”
8 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”
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Uchwała została podjęta większością głosów.

Wyniki imienne:

ZA (14)
Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Agnieszka  First,  Joanna  Guc,  Radosław  Herudziński,
Jarosław Janaszewski, Marek Jasiński, Krzysztof Jewgiejuk, Anna Kamieniak, Włodzimierz Kula,
Wiesław Moszyński, Jolanta Pawlikowska, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Jacek Bakalarczyk, Jarosław Cieślak, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa, Sławomir Malinowski,
Karolina Pawełoszek, Dorota Pędziwiatr, Łukasz Pietras

NIEOBECNI (1)
Bogdan Stolarczyk

(Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu)

Ad 8 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu na 2025 rok.

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska.

Radny Sławomir Malinowski  powiedział, że na projekt drogi z Zelowa do Bujen Szlacheckich
zaplanowano  w  budżecie  kwotę  150  tys.  zł  i  zapytał,  jakie  są  realne  koszty  wykonania  tej
dokumentacji?

Radna  Dorota  Pędziwiatr powiedziała,  że  jest  zaniepokojona  kwotą  wydatków majątkowych
na oświatę,  oświatę  i  wychowanie,  ponieważ jest  to  kwota  6 mln  zł,  z  czego ponad 4  mln zł
to środki pozyskane przez poprzedni Zarząd z Rządowego Funduszu Polski Ład – pieniądze te są
przeznaczone na inwestycję w ZSP nr 1. Na tę inwestycję zabezpieczony jest również wkład własny
ze środków zielonych w kwocie ponad 800 tys. zł. Zabezpieczone jest także 340 tys. zł ze środków
zielonych  na  fotowoltaikę  w I  Liceum Ogólnokształcącym.  Jeśli  doda  się  te  wszystkie  kwoty,
to  pozostaje  około  1  mln  zł  na  wszystkie  wydatki  majątkowe  w  szkołach  i  placówkach
oświatowych. Radna stwierdziła, że wydaje się jej, że to za mała kwota na te inwestycje, ponieważ
cały czas mówi się o transformacji regionu bełchatowskiego i o tym, jak ważne jest szkolnictwo
zawodowe.  Dodała,  że  bardzo  cieszy  ją  fakt,  że  rozpoczął  się  remont  największej  szkoły
w powiecie i choć kwota 5 mln zł nie wystarczy na zrobienie wszystkiego, co jest w tej szkole
do zrobienia, niemniej jednak za te środki na pewno sporo zostanie zrobione. Radna przypomniała,
że ZSP nr 1 to nie jedyna duża szkoła na terenie Bełchatowa – jest jeszcze ZSP nr 2. Na remont
ciągów  komunikacyjnych  w  tej  szkole  zostało  zabezpieczone  70  tys.  zł.  Radna  podkreśliła,
że wydaje się jej, że ta kwota jest za mała na taki remont. Dodała, że ma nadzieję i wierzy w to,
że Starosta objechał wszystkie szkoły i placówki oświatowe, mimo że oświatę ma pod sobą członek
Zarządu,  Pan  Marek  Jasiński.  W  najbliższym  czasie  planowane  jest  wprowadzenie  nowych
kierunków  kształcenia  ze  względu  na  transformację,  ale  powinno  się  zacząć  od  infrastruktury
technicznej  budynków  powiatowych.  Radna  powiedziała,  że  w  ZSP  nr  2  udało  się  już
w poprzednich  latach  wyremontować  łazienki  szkolne,  przenieść  bibliotekę  z  czwartego  piętra
na  parter,  co  było  konieczne,  jednak  jest  tam  jeszcze  wiele  do  zrobienia  –  korytarze  i  sale
pozostawiają  wiele  do  życzenia.  Podkreśliła,  że  uważa,  iż  Powiat  powinien  inwestować
szczególnie w szkoły zawodowe, 70 tys. zł zabezpieczone na ten rok to zdecydowanie za mało,
w  kontekście  transformacji  i  nowych  kierunków  kształcenia.  Zwracając  się  do  Starosty  radna
powiedziała, że zastanowiłaby się nad tym, czy nic innego nie dałoby się zrobić, żeby zaplanować
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większe środki na remont tych pomieszczeń.

Radny Jacek Bakalarczyk powiedział,  że w Powiatowym Centrum Sportu zostały zwiększone
środki  na  wynagrodzenia  oraz  że  został  powołany  wicedyrektor  i  zapytał,  czy  w  związku
ze zwiększeniem środków i rozszerzeniem kadry PCS zostaną usprawnione działania i usługi bądź
wprowadzone  dodatkowe  rozwiązania  w  działalności  tej  placówki?  Radny  zapytał  również,
czy  wzrosną  ceny  usług  dla  mieszkańców  powiatu  bełchatowskiego?  Poprosił  także
o przedstawienie formuły współpracy Powiatowego Centrum Sportu z powiatowymi jednostkami
oświatowymi w kwestii rozliczania kosztów korzystania z obiektu i usług w godzinach lekcyjnych
i pozalekcyjnych – na jakich zasadach pobierane są opłaty od uczniów i czy są pobierane również
poza  godzinami  lekcyjnymi?  Radny  zapytał  też,  czy  nadal  funkcjonują  ulgi  w  opłatach
za korzystanie z obiektu przez kluby młodzieżowe, organizacje z terenu powiatu? Jakie to są ulgi?
Jeżeli ulg nie będzie, to z jakiego powodu?

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski, nawiązując  do  wypowiedzi  radnej  Doroty  Pędziwiatr
powiedział,  że  bywa w szkołach,  natomiast  nie  mam ani  obowiązku,  ani  potrzeby objeżdżania
wszystkich  szkół,  żeby  zobaczyć  co  tam  się  dzieje  i  w  jakim  stanie  są.  Są  ludzie,
którzy  odpowiadają  za  to,  a  Starosta  na  bieżąco  dostaje  informacje,  które  przekazywane  są
na posiedzeniach Zarządu. Starosta dodał, że według niego tak powinno funkcjonować zarządzanie.
Jest Wydział Inwestycji, jest Członek Zarządu Marek Jasiński, który z ramienia Zarządu nadzoruje
jednostki oświatowe – on na bieżąco przekazuje informacje na posiedzeniach Zarządu, a decyzje
Zarząd podejmuje kolegialnie.

Członek Zarządu Marek Jasiński, odpowiadając na pytanie radnego Sławomira Malinowskiego
odnośnie dokumentacji na drogę Zelów – Karczmy powiedział, że realny koszt inwestycji będzie
znany dopiero po wyłonieniu wykonawcy. Dodał, że jest wstępna deklaracja burmistrza Zelowa
na partycypowanie w kosztach tej dokumentacji, planowany jest podział kosztów 50/50.
Odpowiadając radnej Dorocie Pędziwiatr powiedział, że Zarząd zdaje sobie sprawę z tego, jakie są
potrzeby  wszystkich  jednostek  oświatowych  w  powiecie  bełchatowskim.  Tak  się  złożyło,
że  w  ZSP  2  na  koniec  tego  roku  konieczne  było  wygospodarowanie  dodatkowych  35  tys.  zł
na bieżące remonty przeciekających dachów nad salą i częścią dydaktyczną. W tym samym czasie
były  wykonywane  audyty  energetyczne  w  placówkach  powiatowych.  Dopiero  po  zapoznaniu
z  warunkami  zapisanymi  w  audytach  będzie  można  występować  o  środki  zewnętrzne
na  dofinansowanie  termomodernizacji  wraz  z  termomodernizacją  dachu.  Remont  zacznie  się
od dachu, później prace będą prowadzone niżej. M. Jasiński powiedział, że jeżeli chodzi o kwotę
70 tys. zł na ciągi komunikacyjne, to Dyrektor szkoły wnioskowała o taką kwotę na modernizację
jednej z klatek schodowych.

Wicestarosta  Jolanta  Pawlikowska,  odpowiadając  na  pytanie  radnego  Jacka  Bakalarczyka
powiedziała, że Zarząd Powiatu na jednym z posiedzeń z pełną odpowiedzialnością podjął uchwałę
o wzroście opłat za korzystanie z obiektów sportowych na PCS-ie. Dodała, że Zarząd zdaje sobie
sprawę  z  tego,  że  jest  to  jednostka,  która  nie  została  powołana,  by  zarabiać,  ale  po  to,
aby mieszkańcy powiatu bełchatowskiego mogli czynnie uprawiać sport. Jednak wiadomo, że rosną
koszty  osobowe,  ceny  energii  elektrycznej  i  ciepła,  jest  potrzeba  naprawy dachów czy  termo-
modernizacji obiektu. Wicestarosta przedstawiła wyliczenie – w 2021 roku Powiat musiał dołożyć
do funkcjonowania Powiatowego Centrum Sportu 2 mln 125 tys. zł, w roku 2022 2 mln 200 tys. zł,
w 2023 2 mln 750 tys. zł, a w 2024 już 3 mln 600 tys. zł, zaś na rok 2025 planowana jest kwota
ponad 4 mln zł. Wicestarosta dodała, że z czegoś trzeba robić remonty, opłacać media i podkreśliła,
że te  decyzje były w pełni  przemyślane.  O udzielenie  szczegółowych odpowiedzi Wicestarosta
poprosiła Dyrektora Powiatowego Centrum Sportu.

Dyrektor Powiatowego Centrum Sportu Mirosław Mielus powiedział,  że  kluby,  organizacje
i inne podmioty z terenu powiatu bełchatowskiego korzystają z obiektów PCS na zasadzie umowy
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najmu,  wynajmu,  wstępu  i  wszelkich  porozumień,  które  obejmują  potrzeby  tych  organizacji.
PCS  na  bieżąco  realizuje  zadania  związane  z  rozgrywkami  Powiatowego  Szkolnego  Związku
Sportowego oraz partycypuje, jeżeli chodzi o stronę techniczną i organizacyjną, w wydarzeniach
ludowych  zespołów  sportowych  czy  szkolnych  rozgrywek,  które  są  zaplanowane
i przeprowadzane na obiektach PCS . Jeżeli chodzi o ulgi, to nadal stosowane są te, które wynikają
z uchwały z 2017 roku. Dodał, że ewentualne zmiany zostaną podane do wiadomości. Dyrektor
powiedział,  że jeżeli chodzi o stanowisko wicedyrektora, jest  to uzupełnienie referatu do spraw
administracji i  obsługi klienta, gdzie od 2021 roku pracowały tylko dwie osoby. Poinformował,
że wicedyrektor nadzoruje i realizuje zadania, które wynikają ze statutu i z oferty przygotowanej
dla mieszkańców powiatu bełchatowskiego.

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski powiedział,  że  zniżki  pozostaną  dla  podmiotów,
które  wynajmują  obiekty  PCS,  natomiast  zostaną  obniżone z  obecnych 60% do 30%.  Starosta
dodał,  że  byli  u  niego  przedstawiciele  klubów  piłkarskich,  które  są  głównymi  najemnicami
obiektów na  PCS-ie  z  prośbą,  żeby  tych  zniżek  nie  obniżać,  ale  na  pytanie  Starosty,  czy  oni
nie podnoszą opłat za usługi, które świadczą wykazali zdziwienie i stwierdzili, że oni podnoszą
ceny.  Oni  podnoszą,  ale  chcieliby,  żeby  Powiat  nie  podnosił,  czyli  z  jednej  strony  obciążają
rodziców wyższymi kosztami, a z drugiej chcieliby mieć jak najniższe koszty najmu pomieszczeń
PCS. Starosta nadmienił, że to rozumie, bo biznes polega na tym, żeby koszty były jak najniższe,
a  zyski  jak  najwyższe,  ale  nie  można  tych  obciążeń  przelewać  na  mieszkańców  powiatu,
bo te usługi są finansowane z podatku wszystkich mieszkańców. Dużo szkody zrobiło to, że przez
dwa lata nie było w ogóle podwyżek, bo teraz te podwyżki muszą być wyższe, a lepiej podnosić
ceny w sposób kroczący, aniżeli podnosić je dość drastycznie o kilka czy kilkadziesiąt procent.
Starosta powiedział, że gdy był Starostą w swojej pierwszej kadencji, przez długi czas nie były
aktualizowane ceny dzierżawionych działek Skarbu Państwa. Po aktualizacji tych cen okazało się,
że trzeba podwyżki zrobić rzędu 500-600%. Oczywiście było wzburzenie wśród przedsiębiorców,
którzy dzierżawili te grunty, ale przez kilkanaście lat te ceny nie były ruszane w ogóle. Starosta
podkreślił,  że  nie można dopuścić  do tego, że będzie się  tworzyć taka luka finansowa.  Powiat
nie chcemy zarabiać na tym, bo ani lodowisko, ani basen, ani boiska czy hala sportowa nie mogą
generować zysków, a  samorząd nie  jest  od tego,  żeby funkcjonować na zasadzie spółki  z  o.o.
czy spółki akcyjnej. Powiat świadczy usługi dla mieszkańców, usługi publiczne, ale musi też dbać
o  to,  żeby  te  usługi  były  finansowane  w  sposób  zbilansowany.  One  i  tak  się  nie  bilansują,
bo normalnie godzina wynajmu całego basenu powinna kosztować ponad 800,00 zł,  a  kosztuje
220 zł, a po podwyżce 320 zł. Jeżeli ta luka będzie się powiększać, to w pewnym momencie radni
zaatakują Zarząd, że za małe środki są przeznaczane na inwestycje na drogach czy w szkołach,
a  jeśli  Powiat  dokłada  m.in.  do  usług  PCS,  to  nie  można  przeznaczyć  dodatkowych  środków
na inwestycje.

Radny  Jacek  Bakalarczyk powiedział,  że  nie otrzymał  informacji,  jakie  procentowo  będą
podwyżki  cen usług w odniesieniu do ubiegłego roku. Dodał,  że  z  przedstawionych informacji
i  wypowiedzi  Dyrektora  PCS wynika,  że  po  powołaniu  wicedyrektora  w jednostce  nic  się  nie
zmieniło, nie wprowadzono żadnych usprawnień czy innowacyjnych rozwiązań. Radny stwierdził,
że wicedyrektor został powołany, by mieć nadzór nad biurem podawczym – Dyrektor PCS radził
sobie przez 5,5 roku, a teraz sobie nie radzi i musiał zatrudnić wicedyrektora. Radny powiedział,
że  jeśli  chodzi  o  zniżki,  to  zmniejszenie  z  60  na  30%  to  bardzo  duża  różnica,  która  będzie
obciążeniem dla korzystających z obiektów PCS. Dodał, że nie została mu udzielona odpowiedź
na pytanie, jak wygląda współpraca PCS z jednostkami oświatowymi z terenu powiatu i poprosił
o przedstawienie tej informacji.

Radny  Maciej  Karbowniczak zwrócił  się  z  zapytaniem  dotyczącym  zasad,  jakie  przyjęto
przy  wyborze  dróg  powiatowych  do  planowanych  remontów  i  inwestycji  –  czy  podczas
podejmowania decyzji w tej sprawie badano natężenie ruchu? Jeśli tak, to kiedy i jakie czynniki
były uwzględnione w procesie priorytetowym inwestycji drogowych? 

     8



Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski powiedział, że funkcjonuje uchwała, na podstawie której
Zarząd może obniżyć koszty dla jednostek, które działają w systemie na zasadzie non profit. Zarząd
wiele razy podejmuje takie uchwały, jeżeli stowarzyszenie wnioskuje o wynajem sali, boiska, auli
czy  innych  obiektów  powiatowych  i  faktycznie  działa  na  zasadzie  non  profit.  Natomiast  są
stowarzyszenia, które zarabiają na swojej działalności. Utrzymanie ulgi w wysokości 30% to duża
pomoc.  Według  Zarządu  niezasadnym było  utrzymywanie  tej  ulgi  w wysokości  60%.  Starosta
stwierdził,  że  toczy  się  rozmowa  o  funkcjonowaniu  PCS-u,  a  powinna  o  uchwale  dotyczącej
budżetu Powiatu na rok 2025. Poprosił o uzupełnienie informacji Dyrektora PCS.

Dyrektor PCS Mirosław Mielus powiedział, że współpraca między Powiatowym Centrum Sportu
a  jednostkami  zewnętrznymi  odbywa  się  na  mocy  porozumień  i  umów,  zawieranych  na  czas
określony,  na  warunkach  przedstawionych  przez  kontrahentów.  Jeżeli  chodzi  o  relacje
z jednostkami oświatowymi, to co roku w okresie wakacyjnym jednostki otrzymują pełną ofertę,
dotyczącą możliwości korzystania z obiektów Powiatowego Centrum Sportu w ramach lekcji WF
oraz  zajęć  pozaszkolnych.  Obecnej  szkoły  z  terenu  powiatu  bełchatowskiego,  ale  i  nie  tylko,
przyjeżdżają  na  lekcje  WF-u  na  lodowisko  powiatowe,  udostępniane  na  zasadzie  wstępu
karnetowego  lub  wynajmu  całkowitego.  Szkoły  w  ramach  swoich  możliwości  budżetowych
i  organizacyjnych  korzystają  z  obiektów  PCS,  choć  zapewne  potrzeby  są  znacznie  większe
niż  możliwości.  Dlatego obiekty PCS są  otwarte  przez 16  godzin  na  dobę i  w pełni  dostępne
zarówno dla szkół, jak i organizacji pozarządowych. 

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski odpowiadając na pytanie radnego Macieja Karbowniczaka
powiedział,  że  są  prowadzone  badania  natężenia  ruchu,  ponieważ  nie  ma  do  tego  ani  sił,
ani środków. Starosta dodał, że zinwentaryzowane zostały drogi na terenie powiatu, które po ponad
5 latach poprzednich rządów są w bardzo kiepskim stanie. Stwierdził, że poprzedni Zarząd atakuje
obecny za to, że przez pól roku nie zdążył zrobić tego, czego poprzedni Zarząd nie zrobił przez 5,5
roku.  Starosta  powiedział,  że  odbyły  się  rozmowy  z  wójtami,  z  burmistrzem,  z  prezydentem,
podczas któych ustalano, które drogi są najważniejsze i powinny zostać w pierwszej kolejności
wyremontowane  –  zaplanowane  zostały  remonty  dróg  w  każdej  gminie.  Starosta  podkreślił,
że nie da się zrobić wszystkiego naraz, ale na inwestycje w budżecie na 2025 rok zaplanowano
30  mln  zł,  a  to  jest  początek,  ponieważ  już  wiadomo,  że  budżet  będzie  zwiększany.  Dodał,
że budżet będzie ulegał modyfikacji, dojdą kolejne zadania, a pierwszeństwo będą miały zadania
drogowe.  Starosta  powiedział,  że  nie  chce  się  pastwić  i  skupiać  na  tym,  jak  zostały  zrobione
projekty dróg planowanych do remontu, bo to jest temat nie na tę sesję, chyba że Państwo będziecie
chcieli rozwijać temat to możemy dyskutować. Starosta podkreślił, że dla obecnego Zarządu drogi są
priorytetem i  będzie je  remontować w miarę  możliwości,  tak samo jak poprzedni  Zarząd robił
to w miarę swoich możliwości. 

Radny  Sławomir  Malinowski powiedział,  że  chce  serdecznie  podziękować  mojemu  koledze
Maćkowi Karbowiczakowi za zadanie bardzo prostego pytania, na które powinna była paść bardzo
prosta odpowiedź. A to proste pytanie wydobyło nagle z Pana Starosty nieoczekiwane, aczkolwiek
bardzo pouczające refleksje. Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Joanna Guc poinformowała, że Komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Rodziny,  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  Karolina  Pawełoszek
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Porządku  Publicznego  Wiesław  Moszyński
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Rolnej i Ochrony Środowiska Jacek Bakalarczyk
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poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Sławomir  Malinowski poinformował,  że  Komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Włodzimierz Kula poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Starosta  Bełchatowski  Jacek Zatorski poinformował,  że Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej na 2025 rok.

Przewodniczący  Rady  Marek  Chrzanowski odczytał  treść  uchwały  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w sprawie opinii  dotyczącej projektu budżetu Powiatu Bełchatowskiego na rok
2025 oraz zapisy rozdziału IV Statutu Powiatu Bełchatowskiego, dotyczące gospodarki finansowej
Powiatu.

Radny  Jacek  Bakalarczyk powiedział,  że  będzie  kontynuował  temat  Powiatowego  Centrum
Sportu,  ponieważ  w  odpowiedziach  na  pytania,  które  zadał,  nie  znalazł  żadnych  argumentów
i dowiedział się tylko tyle, że Dyrektor PCS sobie nie radzi, bo powołał wicedyrektora oraz tego,
że w jednostce nic konkretnego nie zmieniło, nie wprowadzono żadnych innowacyjnych rozwiązań.
Radny stwierdził, że dowiedział się również, że ulgi zostały zmniejszone, bo trzeba było znaleźć
pieniądze  na  wynagrodzenie  dla  wicedyrektora.  Radny  powiedział,  że  kluby,  któe  korzystają
z obiektów PCS,  często działają prężnie od kilkunastu lat,  zarządzają nimi ludzie  z  pasją,  byli
sportowcy, którzy dają dzieciom możliwość realizowania swoich pasji. Zwrócił uwagę, że przecież
także te kluby, ci ludzie tworzą pewną profilaktykę.
Radny  J.  Bakalarczyk,  zwracając  się  do  Dyrektora  PCS  Mirosłąwa  Mielusa  powiedział,
że przysłuchując się jego wypowiedzi jako radnego miejskiego na sesji Rady Miasta w dyskusji
nad  budową  miejskiego  basenu,  był  pełen  podziwu  dla  posiadanej  przez  M.  Mielusa  wiedzy
technologicznej, rozwiązań polegających na prowadzeniu takiego obiektu, ale tutaj tego nie widzi,
gdyż Dyrektor PCS cały czas mówi to samo i nie odpowiada na konkretne pytania. Władze miasta
pozytywnie  odniosły  się  do  tego  przedsięwzięcia,  ale  środki  i  obciążenia  inwestycyjne
nie pozwalają na realizację tego zadania w bieżącej kadencji, a udźwignięcie tego przedsięwzięcia
byłoby dużym obciążeniem dla jednego samorządu. Zwracając się do Starosty Jacka Zatorskiego
radny  Bakalarczyk  powiedział,  że  dzięki  śledzeniu  aktywności  Starosty  w  spotkaniach
z włodarzami gmin z terenu powiatu bełchatowskiego, narodził się pomysł, aby Powiat może stać
się liderem budowy tego basenu przy udziale gmin naszego powiatu.  W końcu te Pana rozmowy
o  owocnej  współpracy  mogłyby  się  przekuć  na  fakty  (…),  a  nie  tylko  na  mityczne  konkluzje
na Facebooku. Radny podkreślił, że biorąc pod uwagę fakt, że w powiecie bełchatowskim są dwie
bogate  gminy,  można  by  było  tego  dokonać.  Dodał,  że  basen  znajdowałby  się  w  mieście,
a  jego  lokalizacja  mogłaby  wpłynąć  na  rozszerzenie  integracji  środowisk  społecznych  całego
powiatu oraz innych obszarów. Radny powiedział, że nie będzie stawiał wniosku, bo to jest kwestia
pewnego porozumienia,  ale  zachęca  Starostę,  aby na  następnym spotkaniu  z  włodarzami  gmin
poruszył tę kwestię. Być może włodarze przychyliliby się do tego projektu i Starosta stałby się
liderem tego przedsięwzięcia, bo taki basen byłby naprawdę wskazany.

Radny Sławomir Malinowski powiedział, że  na początku, tak czy inaczej małe rozczarowanie –
nie  tyle  radnego,  co  mieszkańca  Powiatu  Bełchatowskiego.  To  pierwszy  budżet,  który  został
przygotowany  przez  nową  władzę  wyłonioną  w  wyniku  wyborów  samorządowych,
więc  usprawiedliwione  jest  oczekiwanie  mieszkańców,  że  nowo  wybrany  Starosta  opatrzy  ten
projekt  budżetu  jakimś  wstępnym  komentarzem,  przedsłowiem.  Przecież  budżet  to  nie  tylko
zestawienie  słupków,  zbiór  tabel,  ale  to  przede  wszystkim  obraz  wizji  rozwoju  Powiatu,
zarządzania Powiatem. Takiego komentarza ze strony Starosty nie było, a szkoda, bo być może
zmarnował szansę na powiedzenie kilku ważnych rzeczy. Być może sam uznał, że do tego budżetu
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nie  ma  czego  dodawać.  Dodał,  że  podzieli  się  swoimi  refleksjami  o  tym planie  finansowym.
Parafrazując Kanta można powiedzieć,  że  w każdej  informacji  jest  tyle  prawdy, ile  jest  w niej
matematyki, a Pitagoras szybko dopowiada – liczby rządzą światem, więc dajmy przemówić tym
liczbom. Należy odnotować rekordowe dochody budżetu na poziomie 226,5 mln zł, czyli o prawie
37 mln zł większe niż na początku roku 2024. To jest ogromny wzrost spowodowany zmianami
strukturalnymi finansowania samorządów i tutaj szacunek do nowej władzy centralnej, że w ten
sposób  chce  poprawić  kondycję  finansową samorządów.  Radny  stwierdził,  że  wstrzymałby się
z ostatecznym i pełnym entuzjazmem, ponieważ być może odbije się to niekorzystnie na innych
sferach finansowania działalności samorządu np. na dotacjach inwestycyjnych. Radny powiedział,
że  za  rekorodwym  dochodem  rosną  także  do  poziomu  rekordowego  wydatki  na  rok  2025  –
227,5 mln zł,  to jest wzrost o prawie 32 mln zł.  Pięknie, tylko że chyba na tym optymistyczne
wiadomości, jeżeli chodzi o ten budżet, się kończą. Wydatki bieżące w stosunku do początku roku
2024 rosną prawie o 30 mln zł, a wydatki majątkowe o niespełna 2 mln zł.  Innymi słowy z tego
pięknego tortu jakim jest wzrost dochodów i wydatków powiatu w stosunku do początku roku 2024,
94% jest przeznaczonych na wydatki bieżące i tylko 6% na wydatki majątkowe. Jednym słowem
para  w  gwizdek. Radny  stwierdził,  że  jako  samorządowiec  gminny  przygotowywał  i  osobiście
referował  kilkanaście  budżetów  i  nie  wierzy,  że  z  kwoty  32  mln  zł  da  się  wycisnąć  tylko
2 mln zł na inwestycje. Potrzeba więcej zaradności, więcej wyobraźni, więcej dobrej woli, więcej
determinacji.  Mimo że wydatki  majątkowe w stosunku do początku roku 2024 rosną  o prawie
2 mln zł,  to  udział  wydatków majątkowych w wydatkach ogółem wynosi  14% i  jest  mniejszy
procentowo, niż udział wydatków majątkowych na początku roku 2024, kiedy to wynosił 15,3%.
14%  udziału  inwestycji  w  wydatkach  ogółem  to  jest  jak  na  standardy  historyczne,  standardy
Powiatu  Bełchatowskiego  całkiem  nieźle.  Radny  stwierdził,  że  prawie  14  mln  zł  wydatków
majątkowych  inwestycyjnych  w  roku  2025  będzie  pochodziło  z  Polskiego  Ładu  i  Rządowego
Funduszu Rozwoju Dróg, ze środków, które zostały pozyskane przez poprzedni  Zarząd i  jakby
na talerzu podane obecnej władzy. T oznacza to, że gdyby odjąć te 14 mln zł  z ogólnej sumy
wydatków  majątkowych  zaplanowanych  na  rok  2025,  to  pozostanie  niespełna  18  mln  zł,
a 18 mln zł to niecałe 8% wydatków majątkowych ogółem. Można powiedzieć, że to jest naprawdę
to, co nowy Zarząd, nowy Starosta swoją zaradnością, swoją wyobraźnią zdołał wygospodarować
na  inwestycje  w  roku  2025.  18  milionów  złotych  to  jest  60%  globalnej  kwoty  wydatków
majątkowych zaplanowanych na rok 2024. Bez złośliwości odnotuję fakt, że 8% to jest taka norma,
która  obowiązywała  mniej  więcej  w  okresie,  kiedy  Pan  Jacek  Zatorski  po  raz  pierwszy  pełnił
przez cztery lata funkcję Starosty Bełchatowskiego. To było mniej więcej od 6 do w porywach 8%,
czyli wracamy do normalności a’la starosta Jacek Zatorski. Radny powiedział, że w wydatkach
majątkowych  szczególną  rolę  zajmują  nakłady na  drogi,  o  których jest  mowa na  każdej  sesji.
Wszyscy chcą, żeby te drogi były dobre. Nakłady inwestycyjne na wydatki majątkowe na drogi
w roku 2025 zostały zaplanowane na poziomie nieco ponad 22 mln zł; na początku roku 2024,
ta kwota opiewała na 23,5 mln zł, czyli  rok temu Rada Powiatu Bełchatowskiego przyjmowała
plan nakładów inwestycyjnych na drogi o 1,5 mln zł wyższy, mimo że dochody były o 36 mln zł
niższe. Z tych nakładów inwestycyjnych na drogi ponad 9,5 mlnzł pochodzi ze środków z Polskiego
Ładu i Funduszu Rozwoju Dróg, które pozyskał poprzedni Zarząd.  Znów powtórzę, są to środki
prawie 10 milionów złotych,  które zostały  na talerzu podane Panu Staroście.  Gdyby nie  to,  to
wydatki majątkowe na drogi w roku 2025 byłyby zaplanowane na poziomie niecałych 12,5 mln zł,
co stanowiłoby więcej  niż 50% tego, co Rada poprzedniej kadencji  zaplanowała na rok.  Panie
Starosto,  myślę  że  należało  się  poprzedniemu  Zarządowi  chociaż  wzmianka,  jeżeli  nie,
podziękowanie,  może za dużo od Pana wymagam, wzmianka o tym,  że  o ile  łatwiej  było temu
Zarządowi  planować  wydatki  majątkowe  dzięki  tym  środkom,  nowych  dużych  środków
inwestycyjnych w projekcie budżetu póki co nie ma. Radny powiedział, że podczas sesji w dniu
26 lutego 2020 roku radny Jacek Zatorski dopominał się od poprzedniego Zarządu planu inwestycji
drogowych  –  wydawało  się  to  rzeczą  prostą,  trzeba  było  tylko  chcieć.  Minęło  prawie  siedem
miesięcy rządów Starosty Zatorskiego. Nie chodzi o to, że nie ma tego planu. Tylko nawet się o nim
nie mówi. Nigdzie w materiałach z prac Zarządu nie znalazłem wspomnienia o tym, że Zarząd się za
to wziął. Widzi Pan, Panie Starosto, od tego miejsca gdzie siedzi w tej chwili Wiesiu Moszyński do
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tego miejsca,  gdzie siedzi w tej  chwili  Pan to jest  niecałe 10 metrów pewnie i  na tym krótkim
dystansie, 4,5 doznał Pan tylu olśnień, iluminacji, objawień, że w wielu wypadkach, w bardzo wielu
wypadkach  zmienił  Pan  swoje  zdanie  na  niektóre  sprawy  o  180  stopni.  Niedobrze  to  Pana
charakteryzuje. Radny powiedział, że złożył dwa wnioski o kontynuowanie inwestycji na Trakcie
Napoleońskim na odcinku, który jest pośrodku tego, co udało się zrobić w poprzedniej kadencji,
tj. od Sromutki do mniej więcej Łęk do starej poczty oraz rozpoczęcia bardzo ważnej inwestycji
polegającej  na  przebudowie  ciągu  dróg  powiatowych  Zelów-Zelówek-Bocianicha-Kociszew-
Karczmy. To bardzo ważny szlak komunikacyjny w tej chwili, bo cały ruch w kierunku S8 na Łódź,
na  Warszawę  odbywa  się  właśnie  tym  ciągiem  dróg  powiatowych.  Wnioski  nie  zostały
uwzględnione,  nad  czym  oczywiście  boleję.  Starosta,  odpowiadając  radnemu  Maciejowi
Karbowniczakowi  wspomniał,  że  wszystko  to  było  poddane  bardzo  gruntownej  analizie,
która  droga  ważniejsza.  Ja  się  nie  będę  przerzucał  słowami.  Powiem  tylko,  że  swoje  zabiegi
o  przystąpienie  do  modernizacji,  do  przebudowy  tych  dróg,  o  których  wspomniałem,  będę
kontynuował. Radny podkreślił, że jego pierwszym krokiem będzie interpelacja o przeprowadzenie
pomiaru natężeń ruchu na Trakcie Napoleońskim, na drodze w Zelówku i na planowanej drodze
Grabostów-Ostoja,  która  jest  w  złym  stanie  technicznym,  ale  jej  znaczenie  komunikacyjne
w porównaniu z Traktem Napoleońskim i z drogą Zelów-Zelówek-Kociszew jest znikome. Powiem
tak, konkludując tę część swojej wypowiedzi, że ten budżet jest rozczarowujący, szczególnie, jeżeli
chodzi o wykorzystanie tych środków, które przysporzono Powiatowi w wyniku wzrostu dochodów
i szkoda, że tak to wygląda. Być może będę prosił o możliwość ponownego zabrania głosu w innych
sprawach dotyczących budżetu.

Radny Jacek Bakalarczyk zapytał,  czy będą jakieś odpowiedzi na pytania radnych, czy to są
wolne  dyskusje,  czy  ktoś  się  może  do  tego  odnieść?  Dodał,  że  radni  chcieliby,  by  do  czasu
podsumowań i stanowisk klubów odpowiedzi zostały udzielone.

Przewodniczący  Rady  Marek  Chrzanowski odpowiedział,  że  rozumie  oczekiwanie  radnego,
natomiast nie wie, czy zostanie ono uwzględnione. To są głosy w dyskusji, a czy Zarząd się będzie
do tego odnosił to tylko Zarząd wie.

Radna Dorota Pędziwiatr powiedziała, że radni nie są przygotowani i przyzwyczajeni do takiej
formy,  ponieważ  z  reguły  wyglądało  to  w  ten  sposób,  że  radni  zadawali  pytania,  Zarząd
odpowiadał, z tego wynikały kolejne pytania, natomiast teraz ogranicza się radnym te możliwości.
Dodała, że  dlatego zabiera głos w tym momencie, ponieważ boi się, że później nie będzie już miała
tej  możliwości,  jeśli  wyczerpie  głos  w  dyskusji.  Powiedziała,  że  radni  powinni  mieć  jeszcze
możliwość zabrania głosu, ale to już będzie zależało od Przewodniczącego Rady.

Przewodniczący  Rady  Marek  Chrzanowski powiedział,  że  nie  chce  ograniczać,  a  próbował
to w jakiś sposób uporządkować. Radni zadają pytania, które rodzą się po przestudiowaniu projektu
budżetu przygotowanego przez Zarząd. Zarząd na te pytania odpowiedział. Po to ta druga runda,
żeby radni mogli  ewentualnie  dopytać o to,  czego nie usłyszeli  od Zarządu lub dopytać o coś,
co jeszcze się pojawiło i Zarząd odpowiedział. Dodał, że rozumie, że te pytania zostały wyczerpane,
a  teraz  jest  dyskusja.  Czy  radnych  głosy  w  dyskusji  skończą  się  sformułowaniami  ocennymi,
czy też będą poparte jakimiś wnioskami,  to już jest  inicjatywa radnych.  Natomiast  czy Zarząd
będzie chciał się do tego odnieść? Niekoniecznie. Radni wyrażą swoją wolę, swój głos w dyskusji
i później w głosowaniu – tak wygląda formuła. Radni nie powinni oczekiwać, że do każdej ich
wypowiedzi Zarząd będzie zajmował stanowisko, bo to jest głos w dyskusji i każdy z radnych ma
prawo ocenić to,  co usłyszał i  przeczytał,  a czy Zarząd będzie chciał  to podsumować czy nie,
to  inicjatywa  Zarządu.  Swój  pogląd  na  temat  oceny  tego,  co  zostało  przygotowane
i tego, co usłyszeli radni wyrażą w głosowaniu.

Radna Dorota Pędziwiatr powiedziała, że radni po raz kolejny zauważyli i już prawie się do tego
przyzwyczaili, że Starosta Zatorski bardzo szybko zapomina, w jakim miejscu obecnie się znajduje,
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a to już jest ósmy miesiąc. Panie Starosto, Pan stoi na czele Zarządu, którym Pan zarządza, więc
bardzo  proszę  po  raz  kolejny  nie  wchodzić  w  buty  opozycji.  Radna  stwierdziła,  że  był  czas
na rozliczanie poprzedniego Zarządu, a teraz jest czas rozliczania obecnego. Radni analizują budżet
przygotowany przez obecny Zarząd i jakiekolwiek zmiany mogą być do niego wprowadzane tylko
przez Zarząd, ale po raz kolejny Starosta Zatorski pokazał, że punkt widzenia zależy od punktu
siedzenia, ponieważ nieraz zarzucał zarówno radnej Pędziwiatr jako Staroście, jak i Wicestaroście,
że  powinni  być  wszędzie,  powinni  reprezentować  Zarząd  również  podczas  wszystkich  komisji
budżetowych.  Nieważne było,  że  Członek Zarządu w nich  uczestniczył.  Dzisiaj  Starosta  widzi
to wszystko zupełnie inaczej – uważa, że ma od tego ludzi, nie wszędzie musi być i nie wszystko
musi  widzieć.  Podkreśliła,  że  uważa,  że  przygotowując  budżet,  a  tym bardziej  przygotowując
wydatki majątkowe w tym budżecie, Starosta powinien zapoznać się ze wszystkimi budynkami.
Nadmieniła, że to jest sposób zarządzania Starosty, z którego również będzie rozliczany.

Radny Sławomir Malinowski powiedział, że chciałby okazać się człowiekiem niegołosłownym
i jednocześnie  wzmocnić  refleksję  Starosty  Doroty  Pędziwiatr,  że  w przypadku Starosty  Jacka
Zatorskiego punkt widzenia naprawdę zależy od punktu siedzenia. Na sesji budżetowej 20 grudnia
2023 roku głos zabrał radny Jacek Zatorski mówiąc tak: Małe pieniądze przeznaczamy na wydatki
obronne  i  na  zarządzanie  kryzysowe.  Sytuacja  geopolityczna  jest  dość  skomplikowana
i powinniśmy wykazać się trochę większą aktywnością. To nie robienie paniki, ale przygotowanie
się na wszelki wypadek. Radny podkreślił, że w pełni solidaryzuje się z tym stanowiskiem i ma
wyrzuty  sumienia,  że  wtedy  werbalnie  nie  poparł  tej  szlachetnej  troski  ówczesnego  radnego
Zatorskiego, ale przyznaje mu całkowitą rację,  że zaplanowane wówczas w roku 2024 wydatki
na obronę narodową, w tym na zarządzanie kryzysowe, były skandalicznie małe. W dziale 752
obrona  narodowa zaplanowano  110  tys.  zł.  W rozdziale  75-421  zarządzanie  kryzysowe  ponad
20 tys.  zł.  Minął  rok  i  co  zrobił  z  tą  troską,  obywatelską  troską  radnego opozycyjnego Jacka
Zatorskiego Starosta Jacek Zatorski? Na rok 2025 w dziale obrona narodowa zaplanowano kwotę
96 tys. zł, czyli o 14 tys. zł mniej niż rok temu na rok 2024. W rozdziale zarządzanie kryzysowe
zaplanowano kwotę 17 tys. zł, czyli o ponad 3 tys. zł mniej niż w roku 2024. Naprawdę wyrazy
współczucia dla byłego radnego opozycyjnego Jacka Zatorskiego za to, jak jego postulat został
potraktowany przez obecnie urzędującego Starostę Jacka Zatorskiego. Powiem tylko na koniec i to
może znowu, spotęguję wiedzę Pana Przewodniczącego Marka Chrzanowskiego. Panie Starosto,
słowo raz wypowiedziane nigdy nie powróci do Twoich ust. Jak je wypowiesz, takim je usłyszysz.
Nikt nie prześcignie mnie, to nie ja, to Homer i Horacy, nikt nie prześcignie mnie w uwielbieniu
Pana  Starosty  za  jego  gadulstwo  w  poprzedniej  kadencji  Rady  Powiatu  Bełchatowskiego.
Naprawdę, naprawdę mistrzostwo świata. 

Skarbnik  Powiatu  Magdalena  Lipska powiedziała,  że  jeśli  chodzi  o  stwierdzenie  dotyczące
obrony narodowej czy zarządzania kryzysowego, to  ja  chciałaby tylko zwrócić uwagę, że tutaj
trudno mówić o planowaniu ze strony Powiatu,  czy też Starosty,  ponieważ to są kwoty dotacji
celowych z budżetu Wojewody Łódzkiego i są ściśle uzależnione od decyzji Wojewody Łódzkiego,
jaka  została  przyznana na 2025 rok.  Skarbnik M. Lipska  odniosła  się  także do przedstawionej
przez radnego Sławomir Malinowskiego analizy w zakresie wzrostu dynamiki, jeśli chodzi o kwoty
dochodów i wydatków na przyszły rok – tutaj trzeba zwrócić uwagę na jeden bardzo ważny fakt,
iż kwotę dynamiki liczy się od kwoty bieżącego planu, nie tego na 1 stycznia 2024, ponieważ
budżet  Powiatu  ewoluuje,  zmienia  się  przez  cały  ten  okres.  Planem  wyjściowym  do  wzrostu
w budżecie na 2025 jest ostatni aktualny plan zarówno dochodów, jak i wydatków. I tutaj Szanowni
Państwo z tych 30 milionów wzrostu dochodów to ten rok wygląda nieco słabiej, bo jest to już 12,
a jeśli chodzi o wydatki 13, w przypadku bieżących 5 milionów, czyli no nie są to tak porażające
kwoty, jak zostały przedstawione przez Pana Radnego.

Wicestarosta  Jolanta  Pawlikowska odnosząc  się  do  słów  radnego  Jacka  Bakalarczyka
powiedziała, że to przykre, że radny tak negatywnie ocenił po kilku miesiącach pracę Zastępcy
Dyrektora Powiatowego Centrum Sportu. Wicestarosta stwierdziła, że jest to osoba kompetentna,
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pracowita,  posiadająca  wieloletni  staż  pracy  samorządowej.  To  osoba,  która  postawiła
na promocję,  kontakt z mediami,  kontakt  z mieszkańcami,  co już przełożyło się  na frekwencję
w Powiatowym Centrum Sportu. To osoba,  która wspiera Dyrektora PCS zarówno w analizach
finansowych,  jak  i  technicznych,  np.  wypracowali  stanowisko,  aby  wybudować  na  terenie
Powiatowego  Centrum  Sportu  studnię  głębinową,  co  na  pewno  przełoży  się  na  oszczędności.
Podkreśliła, że jeśli po kilku miesiącach pracy radny oczekuje spektakularnych osiągnięć, to jest
nierealne. 

Radna Dorota  Pędziwiatr powiedziała,  że  jeśli  chodzi  o  studnię  głębinową to  nie  chciałaby,
żeby ten pomysł został odebrany Dyrektorowi PCS – ten słuszny pomysł Dyrektora M. Mileusa
pojawił się już w poprzedniej kadencji.

Radny  Sławomir  Malinowski zwracając  się  do  Skarbnik  Magdaleny  Lipskiej  powiedział,
że  porównywał plan do planu żeby uwidocznić, z jakimi możliwościami budżetowymi poprzednia
władza  wkraczała  w  rok  2024  i  zostawiała  te  możliwości  nowej  władzy.  Dodał,  że  praktyką
budżetową zajmował  się  z  kilkanaście  lat  i  nie  ma  żadnej  niepoprawności  metodycznej,  jeżeli
chodzi  o  porównywanie  planu  do  planu.  Jak  budżet  roku  2024  będzie  wykonany,  radni  będą
porównywać  wykonanie  do  wykonania.  Odnosząc  się  do  wydatków  na  obronę  narodową
i  zarządzanie  kryzysowe  radny  stwierdził,  że  mówił  o  faktach,  a  nie  ma  faktów  twardszych,
niż wielkości matematyczne, które są zapisane w projekcie budżetu na 2024 i 2025 rok. 

Radny  Jacek  Bakalarczyk odnosząc  się  do  wypowiedzi  odniosę  Wicestarosty  Jolanty
Pawlikowskiej  powiedział:  Pani  zawsze  wkłada w usta  coś,  co  nie  było  przedmiotem dyskusji.
Radny  podkreślił,  że  nie  podważałem  kompetencji  wicedyrektora,  nawet  nie  wypowiedziałem
nazwiska.  Dodał,  że  nie  jemu  jako  radnemu  oceniać  pracę  pracowników  PCS,  on  opierał
te wszystkie kwestie o podane materiały. Głównym aspektem jego wątpliwości było to, że przez
5,5 roku w jednostce był jeden Dyrektor i  wszystko działało,  wszystko funkcjonowało,  a teraz
matematyka pokazała, a z faktami się nie dyskutuje.
W podsumowaniu radny powiedział, że budżet Powiatu Bełchatowskiego na 2025 rok to budżet
stagnacji, a nie rozwoju. Środki finansowe zabezpieczone zarówno po stronie wydatków bieżących,
jak i  na inwestycyjnych są tego dobitnym przykładem. W większości ujętych w nim inwestycji
stanowi kontynuacja zadań rozpoczętych przez poprzedni Zarząd. Obecne władze Powiatu na czele
ze Starostą Jackiem Zatorskim nie wykazały się wystarczającą pracowitością, a przede wszystkim
zabrakło  im pomysłu  i  konkretnych  rozwiązań.  W efekcie  tej  bezradności  zaniedbano  kwestie
kluczowe dla  przyszłości  i  bezpieczeństwa mieszkańców powiatu  bełchatowskiego.  Dodatkowo
decyzja  Starosty  o  powołaniu  nowych  stanowisk  kierowniczych,  m.in.  wicedyrektorów
w jednostkach oraz utworzenie nowego wydziału nie  przyniosła  usprawnienia pracy Starostwa,
wręcz przeciwnie – doprowadziła do wzrostu kosztów bieżących. Warto zauważyć, że korzystne
zmiany  ustawowe  dotyczące  dofinansowania  samorządów  zaowocowały  znaczące  wsparcie
finansowe  powiatu  –  blisko  37  mln  zł  po  stronie  dochodu.  Niestety,  Zarząd  podjął  decyzję
o  przeznaczeniu  tych  środków  na  wydatki  bieżące,  co  świadczy  o  braku  dalekowzroczności
i odpowiedzialności. Reasumując, w Powiecie Bełchatowskim, brak wyraźnych działań na rzecz
rozwoju.  Starosta  koncentruje  się  na  aktywności  medialnej,  podróżując  od  miasta  do  miasta,
od  spotkania  do  spotkania,  lecz  brakuje  konkretnych  wymiernych  efektów  jego  pracy.  Radny
poinformował,  że  Klub  Radnych  Prawa  i  Sprawiedliwość  wstrzyma  się  w  głosowaniu
nad budżetem, dając Zarządowi jeszcze szansę i oczekuje że Zarząd weźmie się do pracy i zacznie
w końcu działać. 

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski żeby  nie  było  tak,  że  jak  słynna  Pani  pierwsza  dama
Zarząd jest milczący. Ja pozwolę sobie kilka słów na temat tego budżetu też powiedzieć. Wolno mi,
prawda Panie Radny Malinowski? Tak bardzo się Panu odwoływał w czasie, kiedy prowadził Pan
obrady Rady Powiatu, żeby nie zwracać się ad persona. Panowie widzę przyjęliście, w tym roku już
skończyła się elegancja i  bardzo ad persona kierujecie swoje uwagi, czy to do mnie, czy to do
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Przewodniczącego, czy do wielu innych radnych koalicji rządzącej oczywiście. Wcześniej Panu to
bardzo przeszkadzało, teraz widać nie przeszkadza. Ale rozumiem, ma Pan jakieś napięcia, to widać
zresztą  i  proponuję  trochę  wyluzować.  Przechodząc  do  budżetu.  Tak  to  śmieszne  jest  Panie
Bakalarczyk rzeczywiście. Pan się dowiedział. Dowiedziałem się, dowiedziałem się, dowiedziałem
się. To dobrze, że się Pan w końcu dowiedział. Myślałem, że parę rzeczy Pan wcześniej już wiedział.
Budżet proszę Państwa jest budżetem rozwojowym. Dobrze, że Pan Radny Malinowski zauważył,
że zwiększyła się kwota, znacząco zwiększyła się kwota dochodów, zwiększyła się kwota wydatków.
Dobrze, że skończyło się, bo założeniem tej reformy finansowej budżetu samorządów było to, żeby te
budżety ustabilizować, żeby one były określane według parametrów realnych, rzeczywistych, a nie
według uznaniowości, że stosujemy zarządzanie centralne, Pan Minister, Pan jakiś tam premier,
Pan poseł przyjeżdża z kartonowym czekiem i w świetle reflektorów rozdaje publiczne pieniądze.
Państwo nie włożyliście wiele wysiłków w to, żeby te pieniądze pozyskać, bo dziwię się, że tych
pieniędzy  było  tak  mało  pozyskanych,  bo  możliwości  mieliście  Państwo  duże.  Rządziliście
w powiecie, rządziliście w mieście, rządziliście w województwie, rządziliście w państwie. No można
było zadbać o to, żeby to,  za co nas tak atakujecie,  czyli  te dziurawe, paskudne drogi, których
myśmy przez pół roku nie zdążyli zrobić, Wyście przez 5,5 roku nie zrobili. Mieszkańcy do nas piszą
pisma, wnioski o to, żeby zrobić drogę, żeby wybudować chodnik i będziemy to robić. Panie Radny,
Pan pozwoli, ja Panu nie przerywałem, jak Pan mówił. Jak Pan ma coś do powiedzenia to bardzo
proszę w określonym trybie. Teraz są wystąpienia klubów. Miał Pan możliwość, występował Pan.
Pan  pozwoli,  że  ja  też  dokończę  swoją  wypowiedź.  Jeżeli  lider  Powiatu  według  Pana  ma być
liderem budowy basenu w Bełchatowie, to ja Panu gratuluję takiego podejścia i takiego pojęcia
o  samorządności  i  o  liderowaniu.  A  dlaczego  na  przykład  nie  w  Zelowie  albo  nie  w  Ruścu
czy w Klukach. Każda z gmin też by się pewnie upomniała, żeby im Starosta basen wybudował.
Myślę, że Pan miał szansę na to przez 5,5 roku i mógł Pan to zrobić. Jakoś nie wpadł Pan na taki
pomysł. Pamiętam dyskusję na temat sportu, gdzie Pan był przeciwnikiem dawania jakichkolwiek
pieniędzy na sport. Tak, tak Panie Bakalarczyk, niech się Pan nie dziwi. Pamiętam dokładnie, jak
rozmawialiśmy o sytuacji GKS-u w Bełchatowie, o pieniądzach dla GKS-u, dla Skry. Ten budżet,
który  został  zaplanowany,  został  zaplanowany  realnie.  Te  dane  Panie  Malinowski,  które  Pan
przytacza, to może Pan sobie je przytaczać, owszem. Policzył Pan po swojemu. Państwo doskonale
wiecie, że zostawiliście jednostki niedoszacowane. Myśmy musieli, z góry dyrektorzy nam mówili,
że budżet był obcinany, ograniczany o 20%, o 15, o 30% i trzeba było te pieniądze pod koniec roku
znaleźć i dokładać, i myśmy to robili, bo z pełną świadomością nie doszacowaliście budżetu. Duży
wysiłek  podjęliśmy,  żeby  zmniejszyć  zadłużenie  tego  budżetu.  Zostawiamy  sobie  rezerwę.
Nie zrobiliście Państwo, nie zostawiliście nic. Są puste szuflady. Nie były zrobione nawet audyty
energetyczne, żeby można było złożyć wnioski o termomodernizację. Audyty są warunkiem do tego,
żeby taki wniosek złożyć. Dawaliście Państwo pieniądze na fotowoltaikę w różne miejsca, ale nie
zadbaliście  o  to,  żeby  ta  fotowoltaika  była  wybudowana  we  własnych  jednostkach,  gdzie
I Liceum Broniewskiego czy DPS Zabłoty płacą po kilkanaście tysięcy złotych miesięcznie za prąd.
Trzeba było zadbać najpierw o własne jednostki, a dopiero ze środków, które są wolne, dotować
pozostałe. Ja tak sobie wyobrażam gospodarkę finansami, że najpierw się dba o swoje, a później to
co zostanie, to się dzieli na pomoc dla innych. Chyba to jest dobra cecha zarządzania. Skoro było
tak dobrze, to dlaczego było tak źle? 5,5 roku Państwo mieliście na to, żeby zrealizować swoją wizję
zarządzania Powiatem i każdy ma wizję inną. Nie liczcie Państwo, że my będziemy mieli taką wizję,
jak mieliście Państwo. Wy, jak będziecie rządzić, też nie będziecie mieli takiej wizji, jak my mamy.
To jest oczywiste. Opozycja jest do tego, żeby krytykować i ja się na to godzę. Ja jestem politykiem
wiele lat i mam świadomość tego, że będąc w opozycji krytykowałem władzę, ale krytykowałem,
starałem  się  krytykować  merytorycznie,  a  nie  demagogicznie,  jak  Państwo  to  robicie.  Plan
inwestycji  drogowych Panie Radny – on będzie. Dlaczego nie powstał przez 5,5 roku, skoro ja
wnioskowałem, Pan składa wniosek i  chce Pan, żeby to było natychmiast.  Ale  ten plan będzie.
Będzie, bo widzimy taką potrzebę i chcemy robić drogi według określonego planu, a nie na hura,
tam gdzie radny ma swoje interesy. Dla przykładu podam tylko, że robimy po Państwa rządach
i decyzjach drogę w Borkach, która mogłaby jeszcze spokojnie sobie funkcjonować, bo można było
ją wyremontować. Angażujemy tam prawie półtora miliona złotych ze środków Gminy Bełchatów.
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Chciałem zauważyć, że inne drogi w dużo gorszym stanie, jak chociażby droga Nowy Świat-Kurnos
nie  były  zaplanowane  do  remontu.  Pan  składał  wnioski  przez  poprzednią  kadencję  w  sprawie
remontu drogi Zelów-Bocianicha-Karczmy. Ja rozumiem, że to jest Pana okręg wyborczy. Pan tam
mieszka. Chciałby Pan mieć dobrą drogę do domu. Pan wie, o której drodze mówię (…). Ja staram
się odnosić merytorycznie do tych kwestii, które były poruszane w Państwa wystąpieniach. Pani
Radna Pędziwiatr, zapoznawanie się z budynkami może mieć różne spojrzenia na tę samą sprawę.
Jeżeli  Pani  uważa,  że  ja  mam obowiązek jeździć po budynkach, ja mam ważniejsze sprawy do
załatwienia  i  moje  wycieczki,  tak jak Pan Radny Bakalarczyk  mówi  po  różnych miastach i  po
różnych miejscach, mają swój określony cel. Nie po to, żeby się bawić tylko jadę, wracam często
późno w nocy. Rano jestem o 7.00 codziennie w pracy. Nie wiem, czy Pan też tak funkcjonował,
czy nie.  Ja od 7.00 pracuję.  Dużo dłużej  niż  wielu innych urzędników.  Zarządzanie kryzysowe.
Proszę  Państwa  co  zostawiliście  z  tego  zarządzania  kryzysowego?  To,  co  Pani  Skarbnik
powiedziała,  to  jest  zadanie  rządowe  i  środki  rządowe.  Natomiast  ja  wszedłem,  byłem
z pracownikami Wydziału Spraw Obywatelskich na dole. Pomieszczenia zapuszczone, niesprawne
instalacje.  Poleciłem przygotować projekt  koniecznych zmian inwestycji  w zakresie zarządzania
kryzysowego. Przede wszystkim mają być środki,  to jest  informacja od Prezesa Wojewódzkiego
Funduszu Ochrony Środowiska, że będą środki dla powiatów na zarządzanie kryzysowe. Nie ma
urząd zasilania awaryjnego. Jakieś tam dwa agregaciki, jeden 5 kilowatów drugi 7 kilowatów, to
można  sobie  lodówkę  czy  telewizor  do  tego  podłączyć,  a  nie  zasilać  budynek.  Takie  zasilanie
koniecznie  jest  potrzebne.  Potrzebne są  miejsca  do  tego,  żeby  zespół  zarządzania  kryzysowego
w razie potrzeby miał się gdzie spotkać i to nie w gabinecie Starosty, czy nie w sali Zarządu, tylko
w miejscu,  które jest  bezpieczne.  Potrzebne są środki  komunikacji.  Potrzebne jest  wiele  innych
rzeczy, które trzeba zrobić i to będziemy robić. Chcę to podkreślić. Będziemy robić, bo znamy, jaka
jest  sytuacja i  znamy powagę rzeczy.  Państwo to  ignorowaliście.  My tego nie  będziemy robić,
nie będziemy ignorować. Ja mam świadomość, że nauczyła nas tego powódź na południu. Urzędy
funkcjonowały bez światła, bez prądu, bez internetu, bez komunikacji, bez łączności telefonicznej
i my w takiej sytuacji musimy umieć się odnaleźć. Trzeba się do tego przygotować, a nie mówić,
że  wszystko  jest  dobrze  albo  plan  miejsc  ochronnych  dla  ludności  jest  tajny.  Jak  Pani  radna
Pędziwiatr, gdy była Starostą informowała nas, że plan jest tajny. Ludzie mają nie wiedzieć, gdzie
się  mają  w  razie  „W”  schować,  schronić.  Czeka  nas  wiele  wyzwań,  wiele  kwestii,  spraw  do
załatwienia i będziemy to metodycznie robić. Ja wspomniałem o tym, że ten budżet to jest tylko
zaczątek, on będzie się zmieniał, będzie ewoluował i będzie się zwiększał. Już mam dzisiaj pewne
informacje, o których tutaj nie będę mówił, bo rozmawiamy na temat tego, co zostało przedłożone,
ale  będziemy  zwiększać,  będziemy  inwestować  w  drogi.  Proszę  Państwa  w  imieniu  Zarządu
o przyjęcie tego budżetu. Oczywiście będziecie Państwo nas rozliczać z jego realizacji i jako Klub
EBE wspólnie dla Powiatu zagłosujemy za przyjęciem budżetu.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt uchwały pod głosowanie.

13 radnych głosowało „za”
9 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta większością głosów.

Wyniki imienne:

ZA (13)
Łukasz Bartosik, Marek Chrzanowski, Agnieszka First, Joanna Guc, Jarosław Janaszewski, Marek
Jasiński, Krzysztof Jewgiejuk, Anna Kamieniak, Włodzimierz Kula, Wiesław Moszyński, Jolanta
Pawlikowska, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (9)
Jacek Bakalarczyk, Jarosław Cieślak, Radosław Herudziński, Maciej Karbowniczak, Ireneusz Kępa,
Sławomir Malinowski, Karolina Pawełoszek, Dorota Pędziwiatr, Łukasz Pietras

NIEOBECNI (1)
Bogdan Stolarczyk

(Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu)

 
Ad 9 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady
Powiatu w Bełchatowie na 2025 rok.

Przy braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

18 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”
4 brak głosu

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (18)
Łukasz Bartosik, Marek Chrzanowski, Jarosław Cieślak, Agnieszka First, Radosław Herudziński,
Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,  Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna  Kamieniak,  Maciej
Karbowniczak,  Ireneusz  Kępa,  Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,  Wiesław Moszyński,
Jolanta Pawlikowska, Dorota Pędziwiatr, Łukasz Pietras, Waldemar Wyczachowski

BRAK GŁOSU (4)
Jacek Bakalarczyk, Joanna Guc, Karolina Pawełoszek, Jacek Zatorski

NIEOBECNI (1)
Bogdan Stolarczyk

(Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu)

Ad 10  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji
Rewizyjnej Rady Powiatu w Bełchatowie

Przy braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

20 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”
2 brak głosu

Uchwała została podjęta jednogłośnie.
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Wyniki imienne:

ZA (20)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Radosław  Herudziński,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,  Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna
Kamieniak,  Maciej  Karbowniczak,  Ireneusz  Kępa,  Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Waldemar Wyczachowski

BRAK GŁOSU (2)
Joanna Guc, Jacek Zatorski

NIEOBECNI (1)
Bogdan Stolarczyk

(Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu)

Ad 11 Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Bełchatowie z realizacji rocznego planu
kontroli za III kwartał 2024 roku.

Brak uwag.

(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu)

Ad 12     Informacje Starosty o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym.  

(Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 

Radna Dorota Pędziwiatr –  20 listopada zawarto aneks nr  1  do umowy na wykonanie robót
budowlanych  polegających  na  odbudowie  po  pożarze  budynku  użyteczności  publicznej,  
tj.  placówki  opiekuńczo-wychowawczej  w  Bełchatowie.  Jakie  roboty  dodatkowe  były/będą
wykonywane?
27  listopada  zwolniono  Panią  Katarzynę  Woszczyk  ze  stanowiska  Dyrektora  Domu  Pomocy
Społecznej w Bełchatowie, poprzez zawarcie porozumienia zmieniającego warunki pracy i płacy.
Jakie były powody zwolnienia?

Wicestarosta  Jolanta  Pawlikowska odnosząc  się  do  kwestii  zwolnienia  Pani  Woszczyk  
ze stanowiska dyrektora DPS w Bełchatowie powiedziała, że pracodawca, a w ślad za tym Zarząd
podjął  taką  decyzję,  a   powodem była utrata  zaufania  do Pani  Dyrektor.  Szczegóły  mogą być
przekazane w innych okolicznościach, nie na sesji. Pani Woszczyk od pierwszego stycznia będzie
pracownikiem DPS na innym stanowisku.

Członek Zarządu Powiatu Marek Jasiński - zawarto aneks z firmą, która wykonywała remont
budynku  Domu  Dziecka  po  pożarze.  W  trakcie  realizacji  zadania  stwierdzono  konieczność
wykonania  szeregu  robót,  które  nie  były  przewidziane  pierwotną  dokumentacją  i  kosztorysem
inwestorskim, a także pojawiły się roboty zamienne. Części ścian zewnętrznych nie trzeba było
rozbierać, a w zamian za to wykonano inne prace. Łącznie prace kosztowały dodatkowo 58 tys. zł.
Szczegóły zostaną przekazane w formie pisemnej. 

Radny Ireneusz Kępa – czyli dzieci nie wrócą na Święta do budynku Domu Dziecka? Starosta
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Zatorski w jednym z wywiadów informował, że dzieci z pewnością wrócą na Święta do budynku. 

Członek Zarządu Powiatu Marek Jasiński -  odbiór  końcowy robót  był  ponad tydzień  temu.
Wszystkie formalności zostały dopełnione. Uzyskano wszystkie zgody od Powiatowego Inspektora
Nadzoru Budowlanego, Sanepidu, Straży Pożarnej. Wykonano przegląd wentylacji. Dyrektor Domu
Dziecka wystąpił do Urzędu Wojewódzkiego z informacją o zakończeniu prac i o tym, że w dniu
dzisiejszym dzieci z powrotem zamieszkają w Domu Dziecka. Na dzień dzisiejszy planowane jest
przeniesienie dzieci do wyremontowanego budynku.

Ad 13     Wnioski i oświadczenia radnych  .  

Radny  Sławomir  Malinowski  -  nawiązując  do  wypowiedzi  Starosty  na  koniec  dyskusji
budżetowej poinformował, że powiedział Staroście, kiedy ten wychodził, iż „wykazał się wielką
odwagą cywilną wybywając z sesji”.  Radny dodał, że wszystkie wypowiedzi trafią do protokołu 
i pozwoli sobie odnieść się do wypowiedzi Starosty na kolejnej sesji.

Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chrzanowski wyjaśnił,  że Starosta prosił o możliwość
opuszczenia dzisiejszego posiedzenia w związku z zaplanowanymi sprawami. Dodał, że nie wnikał
w to, ale wyraził zgodę.

Radna Dorota Pędziwiatr powiedziała, że pomimo nieobecności Starosty odniesie się do jego
słów.  W budżecie na 2025 rok zaplanowane jest  wykonanie instalacji  fotowoltaicznych m.in.  
dla powiatowych jednostek oświatowych. Starosta powiedział, że nie robiliśmy tego w poprzednich
latach, nie analizowaliśmy, gdzie jest najwyższe zużycie energii i teraz trzeba to nadrobić. To nie
jest prawda. Analiza, jakie zużycie jest we wszystkich jednostkach powiatowych, została zrobiona.
Fotowoltaika została  zamontowana w Zespole Szkół  Ponadpodstawowych nr  1  oraz w PCS-ie.
Dzięki tej analizie nowy Zarząd może kontynuować te inwestycje, co bardzo cieszy. Poprzedniemu
Zarządowi zarzucono, że zamiast dbać o swoje jednostki, przekazywał środki do gmin. Czy to nie
sam Starosta powiedział, że ważna jest dobra współpraca z gminami?  Poprzedni Zarząd był tego
samego zdania. Skoro posiadał „zielone środki” na wysokim poziomie, to uważał, że dla dobrej
współpracy należy dzielić się nimi z gminami i dofinansowywał fotowoltaiki gminom.

Radny Jacek Bakalarczyk - „chciałbym odnieść się do kwestii dróg, gdzie Pan Starosta zarzucił,
że  są  remontowane  drogi,  które  jeszcze  mogłyby  funkcjonować,  że  są  gorszego  stanu  drogi.
Chciałbym złożyć wniosek, aby zarząd pamiętał o drodze, ulicy Górnej. Myślę, że Pan Starosta tam
był.  Jeżeli  nie  był,  to  proszę  Zarząd,  aby  przekazał,  by  się  tam  przejechał,  jeżeli  mówi  
o  bezpieczeństwie  mieszkańców.  W  kwestii  dofinansowań  sportowych  nie  zgodzę  się  z  Panem
Starostą, że byłem przeciwny. Czym innym są kluby amatorskie, które skupiają dzieci i młodzież  
z powiatu bełchatowskiego, a czym innym spółka akcyjna GKS, która ma inną formułę prawną
funkcjonowania, gdzie niekiedy była jakakolwiek pomoc. Bo dla młodzieżowych grup była pomoc,
były pieniążki przyznawane do GKS-u. (…)  Szkoda, że przy budżecie na 2025 rok Starosta tyle
czasu poświęcił ocenie poprzedniego zarządu. To co działacie, to co robicie i to praktycznie stało
się faktem  bardzo mało tego przedstawił. Starosta poruszył też kwestię wykonania audytu. Drogi
Zarządzie,  Drogi  Marku,  myślę  że  w  tamtej  kadencji  odpowiadałeś  jako  Członek  Zarządu  
za inwestycje i strategię, i wy dokonywaliście tego audytu. Nie będę w tej chwili dochodził pewnych
działań. Myślę, że te kwestie powinni wyjaśnić sobie z Przewodniczącym tego Zarządu Starostą
Jackiem Zatorskim.”

Radny Ireneusz Kępa - w imieniu mieszkańców powiatu zwrócił uwagę, że nie ma żadnej reakcji
na nielegalne wysypisko opon za garażami na Binkowie. Zarząd został poinformowany o sytuacji
przez Komendanta Straży Miejskiej.  Naczelnik Szymański  został  poinformowany dwa miesiące
temu telefonicznie. Komendant Barasiński osobiście odwiedził Naczelnika Szymańskiego 9 lub 6
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grudnia.  Radny  dodał,  że  9  grudnia  osobiście,  telefonicznie  interweniował  u  Naczelnika
Szymańskiego. W obecności świadka usłyszał, że opony zostaną posprzątane do dnia wczorajszego.
Dzisiaj był na miejscu i nic nie zostało posprzątane. Opony leżą na terenach należących do Skarbu
Państwa, za co odpowiada Starostwo. Miasto już by to dawno posprzątało, gdyby leżały one na jego
terenie. Mieszkańcy zapowiedzieli,  że wezmą sprawy w swoje ręce i może członkowie Zarządu
zobaczą  te  opony  na  swoich  posesjach.  Dalsza  interwencja  może  zostać  przeprowadzona  
za pośrednictwem mediów.

Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chrzanowski – ciekawe czyje te opony są?

Radny Ireneusz Kępa -  kilkanaście opon na pewno jest z tych garaży a ponad 100 pochodzi  
z  jakiegoś  zakładu  wulkanizacyjnego,  który  wykorzystał  sytuację,  że  nie  ma  tam oświetlenia  
i wywiózł je. 

Radna Dorota Pędziwiatr uzupełniając  swoją wypowiedź odnośnie  fotowoltaiki  powiedziała,  
że zapomniała wspomnieć  o budynku starostwa, gdzie również została zamontowana fotowoltaika.
Starosta  wspomniał  o  inwestycji,  która  będzie  wykonywana  w  miejscowości  Borki  
z  wykorzystaniem środków Rządowego Funduszu Rozwoju  Dróg,  z  wkładem własnym Gminy
Bełchatów,  więc  Powiat  nie  ponosi  żadnych  kosztów.  Starosta  stwierdził,  że  niepotrzebnie
ponosimy  koszty,  później  sprostował,  że  oczywiście  są  to  środki  z  Gminy  Bełchatów.  Radna
podkreśliła, że Powiat nie ponosił żadnych kosztów, a wykonanie drogi było konieczne, ponieważ
wielokrotnie wpływały pisma od mieszkańców z prośbą o remont tej drogi. Gdyby planowana była
realizacja innej drogi, nie wiadomo jakie byłoby stanowisko Wójta, czy miałby życzenie dołożyć 
do tej inwestycji. Radna dodała, że uważa remont tej drogi za potrzebny.

Członek Zarządu Powiatu Marek Jasiński –  komu był  zgłaszany ten problem dwa miesiące
temu?  Naczelnik Szymański został poinformowany półtora tygodnia temu. Komendant Barasiński
zgłosił problem w Starostwie dokładnie 9 grudnia. Straszenie Radnego dziwnie brzmi na sesji. Nie
tędy droga do rozwiązywania takich spraw. „Już wykrzyczał to Pan raz na korytarzu przed moim
gabinetem pięć dni temu będąc w Starostwie.” 22 opony leżały na działkach Miasta Bełchatów.
Teren, na którym leżą opony w większości należy do Skarbu Państwa, na co Starosta ma odrębny
budżet kierowany przez Wojewodę Łódzkiego. W tym roku środki na wydatki bieżące zostały  
w nim już wykorzystane. Nie ma możliwości zgłoszenia się o zwiększenie środków do Wojewody,
bo już ich nie przyzna. Z rozmów z EKO-REGIONEM wynika, że koszt zebrania i utylizacji opon
wyniesie około 800 zł. Kwota jest niewielka, ale trzeba ją mieć. Trzeba poczekać na przyszłoroczny
budżet. Urząd Miasta prosił o zgrupowanie opon w jednym miejscu. Opony nie pochodzą z zakładu
wulkanizacyjnego. Kiedy remontowane były drogi na osiedlu Binków mieszkańcy wytyczyli sobie
objazd z ulicy Goetla między garażami na Binków. Jeden z właścicieli garaży wpadł na pomysł,
aby zwieźć opony i zastawić te przejazdy. Później były dowożone przez różne osoby kolejne opony.
Po rozmowie ze Starostą rozważany jest zakup  kilku fotopułapek, aby rozmieścić je na działkach
Skarbu  Państwa  narażonych  na  wywożenie  śmieci.  W zasobach  Starosty  Bełchatowskiego  jest
prawie 17 tys. działek Skarbu Państwa i nie sposób jest ich wszystkich pilnować. Planowane jest
również  wystąpienie  do  Urzędu  Miasta  o  uregulowanie  własności,  czyli  komunalizację  mienia
wokół dwóch działek garażowych. Przy ulicy Okrzei za sądem garaże są na terenach prywatnych 
i Urzędu Miasta. Natomiast wszystko dookoła i ciągi komunikacyjne między tymi garażami są  
na działkach Skarbu Państwa. Starosta będzie chciał to uregulować, ponieważ w takim systemie
prawnym niemożliwe jest wykonanie jakiejkolwiek inwestycji, czy nawet drobnych napraw na tym
terenie.

Radny Krzysztof  Jewgiejuk -  powiedział,  że  ta  sytuacja  jest  wynikiem czyjeś  bezmyślności  
i zwykłej głupoty. Ktoś zainicjował składowanie opon, być może w dobrej wierze. Jeżeli znane są
dane  tej  osoby  to  wypadałoby  z  nim  porozmawiać,  aby  złożone  przez  siebie  opony  usunął  
na własny koszt.  Fotopułapki są jak najbardziej  właściwym kierunkiem, bo takich miejsc gdzie
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pewne dziwne rzeczy się dzieją jest  na pewno na terenie powiatu sporo.  Dobrym przykładem  
na takie konkretne działanie jest Gmina Kluki, gdzie skończyło się wywożenie do PSZOK-u śmieci
jak tylko Wójt Gryczka zaczął publikować zdjęcia na stronie gminy z apelem o posprzątanie pod
groźbą mandatu. Należy przeciwdziałać takim sytuacjom i nagłaśniać je, by społeczeństwo miało
wiedzę, że takie działania będą piętnowane i karane.

Radny  Ireneusz  Kępa odnosząc  się  do  wypowiedzi  Członka  Zarządu  Marka  Jasińskiego
powiedział,  że  nikogo nie zastraszał tylko informował, że mieszkańcy wezmą sprawy w swoje
ręce, bo po dwóch miesiącach interwencji, m.in. w policji i straży miejskiej nic się nie wydarzyło.
Na korytarzu nie krzyczał, po prostu mówi głośno. 
Radny  skierował  pytanie  w imieniu  mieszkańców -  na  jakim etapie  jest  interwencja  Starosty  
w  sprawie  petycji  mieszkańców,  dotyczącej  budowy  sygnalizacji  świetlnej  na  skrzyżowaniu  
ul. Południowej i wschodniej obwodnicy Bełchatowa. Czy będzie interwencja Starosty w sprawie
„ronda wyjazdowego w stronę Wólki Łękawskiej”? Radny poprosił o odpowiedź w formie pisemnej.

Radny Jacek Bakalarczyk -  kwestia dzikich wysypisk jest niekończącym się tematem.
Omawiana sytuacja jest wynikiem braku współpracy z Miastem, udowadniania po której stronie jest
kompetencja. Członek Zarządu te kwestie sobie pewnie z władzami miasta wyjaśni i ureguluje. 
Na posiedzeniu Zarządu w dniu 11 grudnia podjęto uchwałę o unieważnieniu przetargu na autobus.
Co było powodem tej decyzji?
Radny poprosił o szczegóły dotyczące zakupu samochodu osobowego  dla Starostwa.

Członek  Zarządu  Powiatu  Marek  Jasiński -  nie  było  żadnego  sporu  kompetencyjnego.  
Po rozmowach z inżynierem miasta strony porozumiały się, jak to załatwić. 
Na zakup autobusu zapisano w budżecie ponad 471 tys zł. Wpłynęły dwie oferty, jedna na kwotę
519 tys. zł, a druga na kwotę 540 tys. zł. Przekraczały więc one zakładany budżet. Zarząd podjął
decyzję o unieważnieniu przetargu i rozpisaniu go po Nowym Roku po raz drugi. 
Samochód osobowy dla Starostwa został odebrany 13 grudnia i już funkcjonuje w systemie floty
Starostwa Powiatowego. Jest to samochód marki Skoda Superb. Szczegóły zostaną przedstawione
w formie pisemnej.

Radny Krzysztof Jewgiejuk w zawiązaniu do wypowiedzi Radnego Kępy powiedział, że popiera
stanowisko, iż powinien być wjazd na rondo z ulicy Radomszczańskiej. W przeciwnym razie jest
duże  prawdopodobieństwo,  że  ruch  pojazdów  pójdzie  przez  uliczki  osiedlowe,  z  uwagi  na
funkcjonujący tam sklep „Dino”. Jeżeli ktoś się sugerował, że ulica Południowa będzie miejscem,
gdzie będzie się włączać do obwodnicy, to łatwiej włączyć się do ruchu na rondzie, niż z takiej
drogi podporządkowanej.

Radny Jacek Bakalarczyk -  w tamtej  kadencji  to  właśnie  Przewodniczący obecnego Zarządu
wciąż krytykował remont trzeciego piętra, który służy teraz obecnemu zarządowi i pracownikom.
„W  naszej  ocenie  zakup  samochodu,  który  będzie  woził  Starostę,  w  takiej  kwocie  jest  także
luksusem.”

Ad 14     Inne tematy.  

Radna Dorota Pędziwiatr - „mam pytanie typowo do Pana Starosty, którego w tej chwili nie ma,
ale  zadam to pytanie i  poproszę o odpowiedź na piśmie,  ponieważ nie  wydaje mi się,  że  Pani
Wicestarosta będzie w stanie odpowiedzieć,  bo nie wydaje mi się, że miała wpływ jakikolwiek  
na taką decyzję, na ile ją znam. Jest to pytanie, które do mnie kierują mieszkańcy naszego powiatu,
a również pracownicy, a dotyczy ono zakupionego w ubiegłym roku anioła, który świecił  przed
budynkiem  Starostwa.  Był  zakupiony  nawet  za  niemałe  pieniądze,  ale  zależało  nam  bardzo,  
aby również Starostwo dobrze wyglądało w tym pięknym okresie przedświątecznym i świątecznym.
Od samego początku, kiedy rozpoczęliśmy swoją kadencję, często słyszałam, że ulica Pabianicka
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jest  ładnie ubrana, ale do pewnego momentu. Niestety Starostwo się tym pochwalić nie mogło.
Dlatego  też  zostały  zakupione  lampki,  które  bardzo  się  cieszę,  że  zostały  również  w tym roku
powieszone. Ale brakuje mi anioła, który został zakupiony w ubiegłym roku i widać, że nie tylko
mnie, ale również mieszkańcom, którzy chętnie z dzieciakami przychodzili i robili sobie przy nim
zdjęcia. Myślę, że Pani Wicestarosta też by chętnie z wnuczkiem sobie zdjęcie przy takim aniele
zrobiła, gdyby tam stał. Więc, Drodzy Państwo, pytano mnie, czy ten anioł się może popsuł, może
zginął, może coś.
Słyszałam, ale to już nieoficjalnie, że znajduje się podobno w Powiatowym Centrum Sportu. I nie
wiem, z jakiego powodu mógłby zmienić swoje miejsce, bo wydaje mi się, że to było doskonałe
miejsce dla tego właśnie anioła świecącego, którego bardzo brakuje, z tego co słyszę, mieszkańcom
naszego powiatu. I jest taka prośba, petycja w imieniu mieszkańców, aby powrócił on na swoje
miejsce.
Radny  Bakalarczyk  wspomniał  o  remoncie  trzeciego  piętra  i  od  razu  przypomniało  mi  się,  
co  zauważyłam  ostatnio,  więc  bardzo  proszę  o  odpowiedź  również  na  pytanie,  jaki  był  koszt
wykładzin  wymienionych  na  trzecim  piętrze,  które  miały  zaledwie  kilka  lat  i  wydaje  mi  się,  
że jeszcze można było je odświeżać, a niekoniecznie wymieniać. Bo tak jak też zauważył przez całą
kadencję  zarzucano  nam,  że  ten  remont  został  przeprowadzony  po  18  czy  prawie  20  latach,
natomiast tutaj Pan Starosta uznał, że po kilku latach należy również wymienić wykładziny. Więc
bardzo proszę również o informację, jaki był koszt wykładzin, a może również innych zakupów,  
bo na zdjęciach widać również inne wyposażenie gabinetu, chociażby Pana Starosty, więc bardzo
proszę również o te koszty.”

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Agnieszka First - powiedziała, że na szczęście jej wyborcy
nie  pytają  jej,  gdzie  jest  anioł,  a  przechodząc  poważnie  do  sprawy,  chciałaby  serdecznie
podziękować  Staroście,  całemu  Zarządowi  i  wszystkim  radnym,  którzy  dzisiaj  zagłosowali  
za przyjęciem budżetu na 2025 rok. „Bardzo Państwu za ten dobry, stabilny budżet dziękuję.”

Wicestarosta  Jolanta  Pawlikowska -  „z  gustami  się  nie  dyskutuje,  a  więc  wypowiadam się  
i w imieniu swoim, i pewnie w imieniu Pana Starosty, jeżeli chodzi o tego anioła właśnie. Anioł,
potwierdzam, jest na terenie Powiatowego Centrum Sportu. Panie Dyrektorze czy nasi mieszkańcy
robią sobie tam zdjęcia?”

Dyrektor  Powiatowego  Centrum Sportu  Mirosław  Mielus –  potwierdził.  Mieszkańcy  robią
zdjęcia i stanowi on dużą ozdobę Powiatowego Centrum Sporu, za co dziękuje.

Wicestarosta  Jolanta  Pawlikowska -  informacja  na  temat  wymiany  wykładzin  zostanie
przekazana  w  formie  pisemnej.  Wykładzina  została  wymieniona  tylko  w  sali  303,  z  uwagi  
na plamy, których nie można było doczyścić.

Radna Dorota Pędziwiatr – czy dokonano jeszcze innych zakupów wyposażenia gabinetu?

Wicestarosta Jolanta Pawlikowska – odpowiedź zostanie udzielona w formie pisemnej.

Radna  Dorota  Pędziwiatr -  nie  dziwi,  że  Dyrektor  PCS  cieszy  się  z  tej  decyzji,  
ale  do  Powiatowego  Centrum  Sportu  przychodzi  zapewne  zdecydowanie  mniej  mieszkańców
naszego  powiatu,  niż  osób,  które  przejeżdżają  przy  budynku  Starostwa  lub  spacerują.  W tym
miejscu  byłby  bardziej  pożądany  przez  mieszkańców  naszego  powiatu,  niż  schowany  
w Powiatowym  Centrum  Sportu.  „Mam wrażenie,  że  po  prostu  z  powodu  pewnych  poglądów
pewnych osób został ukryty i bardzo nam z tego powodu jest przykro.”

Radny Jacek Bakalarczyk - „nie będziemy się dochodzić, bo te tłumaczenia są śmieszne i powiem
jedno - widać właśnie to, co wspomniała Pani Starosta Pędziwiatr, że widać te zmiany poglądów,
nawet widać to w uroczystościach patriotycznych, które są, można powiedzieć, z podłożem wartości
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chrześcijańskich. To zaczyna być wycinane w naszym powiecie i nad tym bardzo mocno ubolewamy.
Nad  tym  bardzo  mocno  ubolewamy  i  dziwię  się,  że  są  osoby  w  tej  koalicji  o  poglądach
konserwatywnych. Widzę, że uśmiech, nie wiem jaki uśmiech Pana Radego Janaszewskiego czym
jest podyktowany, ale zaliczam tę osobę do osób o bardzo wysokim konserwatywnym podejściu,  
że dajecie przyzwolenie na takie kwestie.”

Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chrzanowski – złożył zgromadzonym życzenia z okazji
zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku.

Ad 15   Zamknięcie sesji.  

O  godzinie  14.50 Przewodniczący  Rady  Powiatu  Marek  Chrzanowski  zamknął  
IX sesję Rady Powiatu w Bełchatowie. 

                 Przewodniczący Rady Powiatu

                                                                                        

Marek Chrzanowski

Protokołowały:

pkt 1-11 Kamila Slavynska

pkt 12-15 Joanna Pęciak
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